
Szeretettel üdvözlöm 
Önöket Magyarország szü-
letésnapján, legnagyobb 
Nemzeti Ünnepünkön, hi-

szen Szent István állam-
alapító királyunk, történel-
münk legmeghatározóbb 
személyisége jelölte ki 
utunkat ezredéve, amelyen 
most is haladunk és bizako-
dunk jövőnk iránt.

Engedjék meg, hogy külön 
köszöntsem testvértelepü-
léseinkről érkezett kedves 
barátainkat Erdélyből, Szé-
kelyföldről Málnás község-
ből Szotyori Angéla polgár-
mester-asszony vezetésével, 
akinek gratulálunk újravá-
lasztásához, és a felvidéki 
Kalász településről Balázs 
János polgármester úrral a 
küldöttség élén!

Szép és régi hagyomány, 
hogy így határokon átívelően 
is együtt vagyunk augusztus 
20-án és méltó módon visz-
szatekintünk, emlékezünk, 
ünneplünk. Összetartozunk! 

Továbbá megköszönöm 
egyházi vezetőink szolgála-
tát: főtisztelendő Berkes Pé-
ter plébános úrnak és nagy-

tiszteletű dr. Kálmán Csaba 
lelkipásztor úrnak!

A művelődési házunk, köz-
ségházunk parkjában találha-

tó Szent István a Millennium 
esztendejében állított szobra, 
falunk 750 éves jubileumán 
2 éve felavatott Emlékkő, 
a Trianon emlékmű és ékes 
székelykapunk, magvas gon-
dolatával: „Őseidnek szent 
hitéhez, nemzetednek gyöke-
réhez ne légy hűtlen soha!”   

Átszövi a történelem ezen 
ereklyéinket, bölcs első kirá-
lyunk irányt mutatott, letette 
a stabil alapokat, megte-
remtette szuverenitásunkat, 
létrehozta keresztény orszá-
gunkat, kultúránkat, érték-
rendünket. Ennek köszön-
hetjük népünk fennmaradá-
sát, illetve otthonteremtő, 
közösség építő elődeinknek, 
akik hűen követték őt és a 
Jó Istent évszázadokon át, a 
visszatekintésen túl tehát há-
laadás is a mai alkalom. A mi 
feladatunk és felelősségünk 
semmi más, mint továbbvin-
ni, továbbadni a következő 
nemzedéknek a hagyomá-
nyokat.

Olyan jó ehhez a nem-
zethez – büszkén- tartozni. 
Értetlenül látjuk más orszá-
gok rossz irányú változását, 
identitás válságát, gyen-
gülését. Ebből is látszik, a 
székelykapu üzenetének ak-
tualitása és létfontossága.

A külső körülmények, a 
zavargó világ, a tőlünk nem 
messze zajló háború termé-
szetesen nyomasztanak ben-

nünket, de ha továbbra is 
bízunk Istenben, s az előbb 
említett elvek alapján élünk, 
meggyőződésem, hogy biz-
tos jövő előtt állunk remélve 
a békességet, biztonságot, 
gyarapodást.

Ezen gondolatok jegyében 
kívánok felemelő ünnep-
szentelést kedves mindnyá-
juknak! Isten éltesse Ma-
gyarországot születésnapján!

 2024. augusztus 20.

 Hebling Zsolt 
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Tisztelt Ünneplő Közösség!

Harminc éves lett a fesztivál

Régen történt, pontosan 
három évtizeddel ezelőtt. 
A térség településeihez ha-
sonlóan évente Alsóörsön is 

megrendezték a közkedvelt 
bornapokat, ahol dallal, tánc-
cal, vidám kedvvel mulatta 

(Folytatás a 2. oldalon)

Alsóörs Község Önkor-mányzata legjelentősebb ren-
dezvényére, a Nyár-búcsúztató és Vendég-marasztaló 
Fesztiválra augusztus 16 és 20 között került sor ebben az 
esztendőben. Ünnepi órák voltak ezek, hiszen a töretlenül 
népszerű esemény rangot vívott ki magának a létrejötte 
óta eltelt időben, azaz immár harminc éve. A jeles jubileu-
mot méltóképpen köszöntötte a település lakosságából és 
a vendégekből álló sokaság.



az időt szépszámú résztve-
vő. Akkor pedig, amikor a 
gyönyörű Balaton partján, 
közvetlenül a strand szom-
szédságában megnyitotta ka-
puit a rövid idő alatt rendkí-
vül népszerűvé vált Dexion 
diszkó, nem akadt párja 
szerte e vidéken, hiszen a 
remek kulturális program és 
a gasztronómia örömei egy-
aránt csábították az érdeklő-
dőket. 1994-ben az MTV élő 
egyenes adásban közvetítette 
a Dexion Nyárbúcsúztató 
című műsorát, ahol a leg-
népszerűbb művészek léptek 
fel. Ez adta az ötletet, hogy a 
nyarat minden évben el kel-
lene búcsúztatni, miközben 
visszavárjuk. Az ötlet meg-
valósult és nagy tömegeket 

vonzva ma már szervesen 
hozzátartozik Alsóörs életé-
hez.

Színről színre
Ahogy múltak a napok, 

egyre színesebbé vált a 
fesztivál arculata. A remek 
DrumSters ütősegyüttes tud-
ja a dolgát, jól ismerik már 
az Endrődi utcán át a Sirály 
parkba vezető utat, ahová 
évről évre egyre növekvő so-
kaság követi őket. Így történt 
ez az idén is.

A műsorfolyam program-
ját P. Petőcz András szín-
művész fogta össze, biztos 
kézzel irányítva azt. Az ese-
mények már 16-án délelőtt 
elkezdődtek, az Old Timer 
gépkocsik felvonulása min-
dig nagy sikert arat. A fesz-
tivált annak fővédnöke, dr. 
Kontrát Károly országgyűlé-
si képviselő nyitotta meg, aki 
köszöntötte a jelenlévőket, 
majd Alsóörs polgármeste-
re, Hebling Zsolt idézte fel 
a múltat, ismertetve az eddig 
megtett utat és az újabb (pl. 
AMFI) által kínált lehetősé-
geket. Mint mondta, az a leg-
fontosabb hozadéka ennek 
a rendezvénynek az, hogy 
kézzelfogható bizonyítékát 
adja annak, hogy összetar-
tozunk: a község lakossága 

– beleértve az üdülőtulajdo-
nosokat – a nyaralókat, test-
vértelepüléseinkről érkezett 
vendégeinket, barátainkat és 
mindenki mást, aki jószívvel 
jött hozzánk.

Az első nap program-
ját Takáts Tamás és a Sakk 
Matt Company műsora zár-
ta, másnap Koós Réka ara-
tott megérdemelt sikert a 
világot jelentő deszkákon, 
majd a Búgócsiga Együttes 
utcabálján szórakozhattunk. 

Augusztus 18-án Pál Dénes 
volt a sztárvendég, bizonyít-
va, hogy méltán népszerű. 
A folytatásban az időjárás 
diktált, az Acro Dance Tánc-
Stúdió bemutató műsorában 
gyönyörködni kívánó néző-
sereg sajnos csalódottan – és 
sietősen – távozott, mivel 
szakadt az eső, pedig sokan 
várták őket, többek között 
egy messze földről érke-
zett kisfiú, aki rajong értük. 
Azonos okok miatt a Sa - Si 
duó fellépése is elmaradt.

Az ünnep előestéjén Király 
Viktor személyében újabb 
sztárvendég érkezett, aki 
nívós, legújabb számait is 
tartalmazó műsort mutatott 
be osztatlan sikerrel. Ezen 
az estén a Landing zenekar 
gondoskodott a jó hangulat-
ról. Az utcabálok népszerűek 
voltak, tömegeket vonzot-
tak. Kitűnő volt a hangulat, 
ehhez minden feltétel adott 
volt, beleértve a remek éte-
leket és italokat, a meseszép 
környezetet, a jó szervezést, 
a langymeleg éjszakát és 
Alsóörs vendégszeretetét. 

Testvérek, ha találkoz-
nak

Követendő ismérve az 
alsóörsi fesztiváloknak (és 
nemcsak azoknak, a köz-
ség életének minden jeles 

eseményére igaz ez), hogy 
testvértelepülései, azaz a 
székelyföldi Málnás- és a 
felvidéki Kalász község kül-
döttség útján képviselteti 
magát Alsóörsön. Régi ki-
próbált barátságok sora jött 
létre ezáltal, legrégebben a 
kalászi Gál Dusán és az al-
sóörsi Albrecht József csa-
ládja között. Mint azt tőlük 
megtudtam, mindenkor szí-
vesen tesznek eleget a meg-
hívásnak (majd viszonozzák 
azt), remekül érzik magukat 
nálunk a kollektív progra-
mokon és a családi rendez-
vényeken egyaránt. A család 
vitorlázási lehetőséget aján-
lott fel testvértelepüléseink 
küldöttségeinek, amivel szí-
vesen élnek. Gál Dusán, aki 
önkormányzati képviselő, 
hangsúlyozta, hogy Alsóörs 
önkormányzata mindent 
megtesz azért, hogy vendé-
gei érezzék jól magukat.

Málnás község polgármes-
terének, Szotyori Angélának 
és Alsóörs első emberének, 
Hebling Zsoltnak, min-
denkor van mondanivalója 
egymás számára, de most 
különös aktualitást is adott 
találkozásuknak az élet: 
mindkettőjüket újraválasz-
tották a közelmúltban lezaj-
lott önkormányzati választá-
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Harminc éves lett a fesztivál
(Folytatás az 1. oldalról)

(Folytatás az 1. oldaról)
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son. Ezúton is gratulálunk, 
jó munkát és további sikeres 
együttműködést kívánunk! 
Ha kronológiai sorrendben 
nézzük az eseményeket, 
most augusztus huszadika 
következik, kiemelt helyen 
ünnepeink sorában.

Isten éltesse születésnap-
ján Magyarországot!

A magyar és a székely 
Himnusz, majd az EU him-
nuszának eléneklése után 
Hebling Zsolt polgármester 
mondott ünnepi köszöntőt.

„Őseidnek szent hitéhez, 
nemzetednek gyökeréhez ne 
légy hűtlen soha!” – idéz-
te a történelmünket átszö-
vő igazságot, a gondolatot, 
amely székelykapunkról és 
a jubileumi emlékkőről is 
visszaköszön, hirdetvén első 
királyunk bölcsességét, aki 
irányt mutatva letette a sta-
bil alapokat, megteremtve 
általa keresztény országunk 
szuverenitását, értékrendjét, 
kultúráját. Ennek, valamint 
otthonteremtő, közösségépí-
tő elődeinknek köszönhetjük 
fennmaradásunkat. A mi fel-
adatunk és felelősségünk az, 
hogy tovább menjünk a kije-
lölt úton, átörökítve a hagyo-
mányokat a következő nem-
zedéknek. Olyan jó ehhez a 
nemzethez büszkén tartozni! 
– mondta polgármesterünk. 
Természetesen nyomaszta-
nak bennünket más országok 
identitás válságai, a tőlünk 
nem messze dúló háború, 

de ha tovább követjük a szá-
munkra kijelölt utat, biztos 
jövőt remélhetünk.

Az ünnepi beszéd elhang-
zása után nagytiszteletű dr. 
Kálmán Csaba lelkipásztor 
és főtiszteletű Berkes Péter 
plébánosatya megáldotta az 
új kenyeret, majd Szotyori 
Angéla málnási és Major 
János kalászi polgármester 
felszeletelte azt.

A jubileumi aktus a Szózat 
eléneklésével véget ért, az 
események azonban pereg-
tek tovább. Hátra volt még 
három remek énekes, Földes 
Tamás és Bányóczky Nóra, 
Földes Tamás és a konfe-
ransz P. Petőcz András mu-
sical műsora, valamint egy 
káprázatos tűzijáték.

Töredékek, emlékek
Rögtönzött körkérdést in-

tézve a résztvevők némelyi-
kéhez, aziránt érdeklődtem, 
hogy mi a legszebb – jobb 
– érdekesebb – emlékezete-
sebb emlékük az elmúlt há-
rom évtized fesztiváljairól.

Nedár Ferenc építész és 
neje, Cecilia: Sok minden 
tetszik nekem ezen a rendez-
vényen, leginkább az, hogy 
eltűnnek a társadalmi kü-
lönbségek. Együtt ünnepel, 
szórakozik mindenki. Olyan, 
mint egy családi ünnep, az 
pedig kiemelkedő értéket 
képvisel. Külön színfolt ahogy 
a gyerekek táncolnak önfeled-
ten a színpad előtt. Visszahoz 
valamint a múltból.

Nemes István, Alsóörs: 
Sok szép emléket őrzök 
az elmúlt évtizedekről, a 
testvérkapcsolatok meg-
születéséről és formáló-
dásáról. Jó, hogy vannak! 
És Alsóörsön élni is jó. 
Kauszek István és Guszti, 
Kalász: Már tízszer voltunk 
itt. Jó ide járni, kedvesek az 
emberek, jó a strand, „meg 
vagyunk tisztelve, becsül-
ve”, jók a rendezvények. 
Amikor azt kérdeztem 
Kauszekné Mónikától, hogy 
az esténként elhangzó mű-
sorok közül melyik tetszett 
neki a legjobban, tanújelét 
adta, hogy otthon van a ma-
gyar könnyűzenében (vála-
szát helyhiány miatt nem so-
rolom fel) Lényeg: jó műsor-
választás volt valamennyi. 
Major István polgármester 
Kalász: Korrekt, gyümöl-
csöző kapcsolat fűz össze 
bennünket már hosszú évek 
óta, remélem, még sokáig. 
A málnási küldöttséggel ko-
rábban bővebben beszélget-
tem, most nem sikerült, köz-
beszólt a zivatar, azt azonban 
tudom, hogy ők is szeretnek 
hozzánk jönni és mindig jól 
érzik magukat.

Nagy Veronika rendez-

vényszervező, Alsóörs. Ha 
valaki, hát akkor ő sokat 
tudna mesélni a fesztivál 
rendezvényeinek hátteréről. 
Mint azt tőle megtudtam, a 
fellépő művészek mindegyi-
ke szívesen jött hozzánk, 
korrekt munkakapcsolat 
alakult ki a fellépők és a 
háttérben dolgozók között. 
Mindenki jól érezte magát. 
Vannak, akik visszajárnak, 
Alsóörsöt pedig szeretik va-
lamennyien.

Hebling Zsolt, polgármes-
ter rengeteg emlékéről tudna 
mesélni, most azonban csak 
arra emlékezett, amikor fris-
sen megválasztott polgár-
mesterként kellett helytáll-
nia, méghozzá úgy, hogy elő-
dei közül ketten a szomszé-
dos településeken töltötték 
be ezt a funkciót. Nem volt 
egyszerű. de sikerült, nem is 
akárhogyan. Az, hogy immár 
több alkalommal választot-
ták kihívó nélkül Alsóörs 
polgármesterévé, beszél 
önmagáért! Ezúton is gra-
tulálunk, további sok sikert 
kívánva. Dr. Kontrát Károly 
országgyűlési képviselő 
mondta: lényeg, hogy együtt 

Harminc éves lett a fesztivál
(Folytatás a 2. oldalról)

(Folytatás a 2. oldaról)
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vagyunk, hogy közösen ün-
nepeljük Magyarország szü-
letésnapját. Maradjon ez így 
még sokáig!

Összességében elmondha-
tó, hogy a jubileumi fesztivál 
jól sikerült. Köszönet érte 
mindazoknak, akik ehhez 
bármilyen formában hozzá-
járultak az elmúlt három év-
tized alatt.

Kovács Piroska 
és Novák Edit

Kedves Alsóörsiek!

Szeretném hálás szívvel megköszönni munkatársaim-
nak, s minden közreműködőnek, partnernek, segítőnek, 
akik a 30. jubileumi Nyárbúcsúztató és Vendégmarasztaló 
Fesztivál megszervezésében részt vettek! Ez egy nagy fel-
adat, s kizárólag összefogással lehetséges, hiszen az ön-
kormányzat legnagyobb rendezvényéről van szó.

Augusztus 20-a volt az év legszebb, felemelő, de rend-
kívül izgalmas, stresszes napja, mivel felelős döntéseket 
kellett hoznunk az időjárás kiszámíthatatlansága miatt.

Hála Istennek kiválóan sikerült, a Balaton legszebb, 
leghosszabb tűzijátékában gyönyörködhettünk, köszönjük 
szépen a fesztiválozóknak is, hogy részt vettek az esemé-
nyen!

Jövőre folytatjuk,
                              üdvözlettel:

Hebling Zsolt 
polgármester 

Harminc éves lett a fesztivál
(Folytatás a 3. oldalról) Mivel többen érdeklődtek, az alábbi tájékoztatást nyújtjuk 

a Fő utcai félpályás lezárással kapcsolatosan. A korlátozást 
egy ivóvíz vezeték csőtörése miatt volt szükséges elrendel-
ni, mert a víz alámosta az úttestet körülbelül három méter 
mélyen, hasonlóan egy korábbi közeli vis maior helyzethez, 
jelentős káreseményt okozva.

A balesetveszély miatt zártuk el az érintett területet.
A DRV biztosítással kívánja rendezni a helyreállítást, 

amely időigényes folyamat, de reményeink szerint hamaro-
san megoldódik és indulhat a kivitelezés.

Szíves türelmüket, illetve a táblák előírásait és a megfelelő 
sebesség betartását kérve,

tisztelettel:

 Kozma Zsolt  
intézményvezető

Fő a biztonság!

Mármint természetesen a 
„magyar tengerre”, hiszen 
önkormányzatunk jóvoltá-
ból nyár végén ismét ingye-
nes, kétórás sétahajókázá-
son vehettek részt lakosaink 

és nyaralótulajdonosaink a 
Balatonon, a Szent Miklós
fedélzetén. Szerencsére az 
időjárás is kedvezett a ha-
gyományos programnak.  

Tengerre Alsóörs!
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Dr. Szalai József főorvos úr, korábbi háziorvosunk 
szeptember 1-én töltötte be a 98. életévét, s dupla jubile-
um: pontosan 50 éve költözött a család Alsóörsre.

Isten éltesse sokáig, szeretettel kívánunk sok örömet, jó 
egészséget számára, tisztelettel:

Hebling Zsolt polgármester, 
Lehner Mária címzetes főjegyző, 

a Vöröskereszt helyi szervezet titkára

Kettős ünnep

Az idei nyár második, 
egyben utolsó kiállításának 
megnyitójára érkeztek azok 
a barátok, ismerősök, érdek-

lődők, akik engedtek a hon-
lap és plakát csábításának, 
s ezen a kánikulai nap kora 
estéjén a Török Házat vá-
lasztották programjukként. 
Magam is közéjük tartozom, 
legyűrve a csöppet sem kí-
vánt emelkedőt, az egyik 
árnyékba került széket el-
foglalva, a várakozás perce-
iben a táj látványa adta az 

első jutalmat. A nyugalmas 
Balaton képe vitorlásokkal, 
a Tihanyi-félszigettel hatá-
rolva s a környező felvidéki 

vonulatok még félig-meddig 
napsütötte, elszórt pincéivel, 
szívesen megpihen a szem 
ezen a gyönyörű tájon. 

A kiállítás, mely a 2003-
ban Alsóörsi FestőÖrs né-
ven alakult szakkörből nőtte 
ki magát, méltán érdemes a 
megtekintésre. 

A megnyitó keretét Hada 
Veronika adta dalaival, Balla 

Emőke, a Napló főszerkesz-
tője mondta el gondolatait, 
érzéseit a Festőörs múltjáról 
s a kiállítás képeiről. 

Aki járt már Alsóörs iko-
nikus helyén, a Török Ház-
ban, tudja, mire számíthat. 
Egy kisnemesi udvarház a 
19. századból, török turbánra 
emlékeztető kéménye okán 
kapta ezt a nevet, a török kort 
idéző monda is fűződik hoz-
zá. Sok éve már nyári kiállí-
tások helyéül is szolgál. Ha 
jól számoltam, 58 kép kapott 
helyet ezen a kiállításon, 9 
alkotótól. Ők szinte a kez-
detektől együtt dolgoztak, 
néhányan kiváltak, sajnos 
az égi mezőkre is költöztek. 
Kezdetben a művelődési ház 
adott otthont vasárnap dél-
utánonként a tanuló-alkotó 
munkának, később a Török 
Ház szomszédságában lévő 
ingatlanban találkoztak a 
tagok, akik Horváth Lajos 
festőművész irányításával 
fejlesztették tudásukat.  A 
Török Ház egyetlen szobája 

már az ő nevét viseli, így őrzi 
emlékét a hely is. Mesterük 
2019-ben meghalt, elárvult 
a csoport, később a tanács-
adást két évig Sáska Tibor 
festőművész látta el. 

Talán minden kiállításu-
kon  jártam, laikusként is 
látom a fejlődést, ami – per-
sze - elvárható is. Sokoldalú-
ak, műfajban és technikában 
is. Izgalmas kísérletezések 
is akadnak a képek közt. 
Tájképek, csendéletek, ál-
mok….. vidékünk arcai, a 
tó, a környékünkre is oly jel-
lemző mandulafák virágba 
borulása, a múlt a mosó nők 
alakjában……..   S bár a háló 
már nincs köröttük, minden-
ki alkot a maga helyén, de 
tartják a kapcsolatot egy-
mással, s megmutatják éves 
munkáikat egy közös kiál-
lításon. Név szerint: Frank 
Szabó Sándor, Horváth Vera, 
Keskeny Ildikó, Kosztolányi 
Rózsa, Nagy Ágota, Papp 
Ildikó, Pitrók Éva, Szesztai 
Attila és Zircher Márta.             
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Az Alsóörsi Festőörs kiállítása



Alsóörs búcsúnapja szept-
ember első vasárnapjára 
esik, s bár ez a régi ünnep 
alaposan átalakult az idők 
folyamán, a búcsúsok idén is 
várták a látogatókat. 

Kora délelőtt felállították 
sátraikat, a körhintát és a 
légvárat a csarnok előtt. E 
két utóbbi szórakozást aján-
dékként ajánlotta fel az ön-
kormányzat a gyerekeknek.

Estefelé a gyerekeket in-
kább a bordó iskolai nyak-
kendővel kiegészített ünnep-
lőben lehetett látni, igyekez-
tek a református templomba 
meghirdetett tanévnyitóra, 
a kisebbek szüleikkel, a na-
gyok már önállóan. Ez is 
hagyomány már, mióta a 
református egyház gondos-

kodása alá került az intéz-
mény, a tanév innen indul. 
Gyülekezés az udvaron, az 
osztálytársak örömmel ta-
lálkoznak ismét, az új tanu-
lók még félszegen keresik 
helyüket, a pedagógusok 
irányításával összerende-
ződnek a csoportok, mind 

a nyolc évfolyam. Csoda, 
hogy ez a kis templom ilyen 
sok gyermeket magába tud 
fogadni, az iskolai zászlóval 
és a meghívott vendégekkel 
együtt. A jó hangosításnak 

köszönhetően a kint álló-ülő 
hozzátartozók is részesei le-
hettek a tanévnyitónak, ha 
Dr.Kálmán Csaba lelkész 
tanévnyitó köszöntőjében 
és imájában a hála szólalt 
meg az Úr irgalmára figyel-
meztetve, melynek részesei 
vagyunk. A 6. osztály tanter-
mében olvasható egy felirat 
a tábla fölött Ézsaiás prófé-
tától: … akik az Úrban bíz-
nak, nem maradnak maguk-
ra…… mert bizony elfárad-
nak a legkülönbek is, idézte 
a Bibliából, s közeli példát 

említve, Milák Kristófot, 
aki bizonyára sokszor elfá-
radt, nagyon, mégsem adta 
fel…… a ma kezdődő tanév-
re gondolva, mindenki tudja, 
érzi, akadnak majd nehéz 
napok. A gyerekek életében, 
a tanév mindennapjaiban is. 
De felül lehet ezeken emel-

kedni, mint a szárnyra kelő 
és magasba emelkedő sa-
sok…. s ez a lehetőség itt is 
megvan, az iskolai közös-
ségben.

A közös ima: Miatyánk,…..
még kívülről hallgatva és 
mondva is megérintett, a 
templomot betöltötte a gyer-
meki együtthangzás….

kicsit bátortalanul is, de 
bekapcsolódtak az ünnepség 
kezdetén a Himnusz közös 
éneklésébe.

Török Tamás igazgató úr 
először a nyári eseményekről 
számolt be. Eredményesen 
szerepeltek augusztusban a 
kézilabdázók, a Cell Kupán 
egy arany és egy bronzérmet 
szereztek. Augusztus 30-án, 
Kiskunmajsán a IV.Tomori 
Kadét Kupa országos dön-
tőjén az iskola csapata, 
Horthy Miklós Katonái, 
azaz Fazekas Gergő, György 
Alex, Velekei Csongor és 
Belrepayer Simon a 3. helye-
zést érték el. Felkészítőjük 
Varga Adrienn tanárnő. A 
nyári munkálatok eredmé-
nyeképpen két új tanterem 
kialakítása történt a kollé-
gium helyén, ez lesz a két 
első osztály, 26 kisgyermek 
tanterme. Az iskolának 200 
tanulója van, 10 tanulócso-
portban folyik az oktatás. 
A felső évfolyamosok közé 
is érkeztek új tanulók, ők is 
huszonhatan. Ez a kétszáz 
diák 162 családból érkezett, 
a kézilabda okán 29 telepü-

lésről. Az iskola erősségének 
a családias légkört, a lelkisé-
get, a pedagógusok hozzáál-
lását és az egyéni bánásmód 
megvalósulását gondolják 
többen, mondta az igazgató, 
hozzáfűzve: minden igyeke-
zetemmel azon leszek, hogy 
ezen előnyöket megtartsuk 
és tovább erősítsük közössé-
günkben…

A harmadik osztályosok 
zenés-verses műsora (Iski 
Anikó felkészítésével) után 
az új pedagógusok járultak 
az Úr Asztala elé eskütételre, 
majd az elsősök a helyükön 
és az új, felsős diákok az Úr 
Asztala elé gyűlve mondták 
el közös fogadalmukat.

Már a gyülekezésnél néze-
gettem, mit lóbálnak apró ta-
sakokban egy csoport tagjai, 
ők voltak az ötödikesek, akik 
az ünnepség végén megaján-
dékozták az elsősöket….. ez 
is szép szokás.

A Szózat minden ünnep-
ség végén, nem fölöslegesen 
szól….

Hazafelé nézelődtem, 
csomagoltak a búcsúsok. 
leeresztették a légvárat, le-
szerelték a hintákat, indultak 
haza. Indulnak majd a gyere-
kek is az iskolába hétfőn, az 
első tanítási nap a ráhangoló-
dás jegyében telik el.

Legyen eredményes, szép a 
nyári kánikulával induló új 
tanév gyerekeknek, felnőttek-
nek egyaránt!
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Tanévnyitó

Jó hangulatban zajlott az AMFIBAN a NINJA Családi 
Sportnap
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Isten iránti hálával adunk 
hírt, arról, hogy az előttünk 
álló, 183 napból álló tanévet 
29 településről, 162 család-
ból érkező, 200 gyermek, 10 
tanulócsoportban, 6 új osz-
tályfőnök vezetésével kezdi 
meg most Alsóörsön, akik 
között összesen 52 új diá-
kunk van.

Ezek a számok nem csak a 
híradásokban mutatnak jól, 
hanem óriási felelősséggel 
is járnak. A ránk bízott gyer-

mekek családjai bizalmat 
szavaztak iskolánknak, mun-
katársainknak, ezzel a biza-
lommal mi élni szeretnénk 
és Isten segítségével, a tanév 
során végzett munkánkkal 
bizonyítani a szülők dönté-
sének megalapozottságát. 

Fenntartó Gyülekezetünk 
elnöksége, Alsóörs Önkor-

mányzatának vezetői és is-
kolánk vezetősége közösen, 
már 2023 decemberében je-
lezte Gulyás Gergely minisz-
ter úrnak, hogy az előzetes 
adataink és az intézménnyel 
kapcsolatos terveink megva-
lósulása esetén hamarosan 
infrastrukturális fejlesztésre 
lesz szükségünk. Térségünk 
országgyűlési képviselője, 
dr. Kontrát Károly is támo-
gatásáról biztosított bennün-
ket ebben a folyamatban.

Az egyeztetéseket már az 
Egyházügyi Államtitkár-
ságon dr. Fürjes Zoltán he-
lyettes-államtitkár úrral és 

munkatársaival folytattuk 
le, melynek eredményeként, 
kormányzati támogatásnak 
köszönhetően a diákszállás-
ként működő épületrészünk 
átalakítását megvalósíthattuk 
a nyár folyamán, kialakítva 
így két új osztálytermet, egy 
kistanárit és egy fejlesztő 
szobát. Szintén ennek a tá-
mogatásnak köszönhetően 
elkezdődhetett a szükséges 
intézményfejlesztés tervezé-
si fázisa is.

A kialakításra került két új 
termet, - elfogultság nélkül 
állíthatjuk -, hogy gyönyörű, 
minden igényt kielégítő mo-
dern környezetet az óvodák-
ból érkező elsősök vehették 
birtokba.   

A 2024/25-ös tanévre be-
iratkozó elsősök toborzása 
már az év elején, februárban 
megkezdődött. Igyekeztünk 
minél színesebb, változato-
sabb programokat kitalálni 
az óvodát befejező gyere-
keknek. Kézilabda után-
pótlásközpontként először 
sportos foglalkozásra vártuk 
őket, ahol a szivacskézilab-
dával ismerkedhettek meg, 
majd kézműves- és képes-
ségfejlesztő alkalmakat is 
szerveztünk leendő tanítvá-
nyainknak. Meghívtuk őket 
a farsangi mulatságunkra, a 
szülőket pedig bemutató órá-
ra vártuk. Ezek az alkalmak 
is segítették a családokat, 
hogy minél gördülékenyebb 
legyen az óvoda-iskola kö-
zötti átmenet. 

A sikeres délutáni foglal-
kozások után 27 kis diák irat-

kozott be az intézménybe. 
Alsóörs mellett, a környező 
településekről, Lovasról, Ba-
latonalmádiból és Balaton-
füredről is érkeztek hozzánk 
gyermekek.

Iskolakezdés előtt, augusz-
tus végén, Makkos Eszter 
és Varga Richárdné Mirkai 
Dóra, illetve Benedeczky 
Éva napközis tanítók együtt 
várták a kis pajtásokat egy 
kis ismerkedésre. Elvitték 
őket a református temploma, 
valamint megismerték az is-
kola épületét és az újonnan 
kialakított, interaktív táblák-
kal, új bútorokkal, játszósa-
rokkal felszerelt osztályter-
müket is, melyet boldogan 
vettek birtokba a legkisebb 
„Endrődisek.”

Nem csak értük, hanem 
minden egyes diákért há-
lásak vagyunk. Immár 10 
tanulócsoportban végezzük 
a szakmai munkát, a 7. év-
folyamon is párhuzamos 
osztályok indítása mellett 
döntöttünk, hogy a növek-
vő létszám mellett, a magas 
színvonalú szakmai munka, 
a differenciálás, a stratégi-
ailag, illetve a középiskolai 
felvételi szempontjából is 
fontos tantárgyak megfelelő 
csoportbontása megvalósul-
hasson. Bízunk benne, hogy 
Isten áldása kíséri majd kö-
zös tanévünket és hamarosan 
újabb fejleményekről, fejlő-
désről számolhatunk be.

Török Tamás (igazgató) 
és Makkos Eszter (tanító)

Fejlődő iskola



 Az Alsóörsi Önkormányzat és a Balaton Riviéra Turisztikai Egyesület lapja.
Honlapok: www.alsoors, www.balatonriviera.hu

Felelős szerkesztő: Kálmánfi Gábor (Telefon: +36-30/343 4804), alsoorsihalaszbokor@gmail.com
Állandó fotósaink: Nagy Veronika és Zórád Ferenc.

Kiadja: Balaton Riviéra Turisztikai Egyesület.  Hirdetéseket magánszemélyek, vállalkozók, 
közületek az alsóörsi önkormányzati hivatal címén adhatnak fel. Telefon: 06-87/447-192.

Kedves Alsóörsi Lakosok!

Örömmel értesítjük önöket, hogy tisztí-
tó-vasaló tevékenységünk újabb profillal 
bővült. Mostantól elérhető szőnyeg- és 
kárpittisztító szolgáltatásunk is, melyet vi-
zes mélytisztító technológiával végzünk el 
saját otthonában, vagy nyaralójában.

Vállaljuk szőnyeg, autókárpit, fotel, fo-
telágy, kanapé, kárpitozott szék, puff, 
heverő, franciaágy stb. tisztítását, fer-
tőtlenítését.

Leheljen életet kissé megfáradt szőnye-
geibe, bútoraiba! Varázsoljon tisztaságot, 
frissességet otthonába!

ALLERGIÁSOK FIGYELEM! Vál-
laljuk matracok, kanapék, párnák 
atkátlanítását. Az atkák mennyisége mat-
raconként milliós nagyságrendben mérhe-
tő, ami az allergiára hajlamos szervezetet 
nagyon megviseli. A gyermekek fekvőhe-
lyére különösen figyeljünk!  Ne szenved-
jen a kellemetlen tünetektől, oldjuk meg a 
problémát! 

Ehhez nem kell mást tennie, csak hívjon 
és mi segítünk!

Köszönettel:  Veres Márta
                   06-30-261-9326 Szeptember 2-tól a Községi 

Strand ingyenesen látogat-
ható – saját felelősségre! 
Mindenkinek jó és bizton-
ságos fürdőzést kíván, 

Alsóörs Község 
Önkormányzata

Maximum 70!

Kérésünkre a vadtelepi 
részen a 71. sz. főúton a 
Magyar Közút egységesí-
tette a közlekedési táblákat, 
így egyértelmű lett, hogy 

70 km/óra a legnagyobb 
megengedett sebesség, 
amelyet mérnek is. 

Biztonságos közlekedést 
kívánva, üdvözlettel: 

Hebling Zsolt
polgármester




